
Vimmerby Älgförvaltningsgrupp 

Samrådsmöte 2018-02-28  Brunnsparken Södra Vi  

Närvarande: Representanter för samtliga Älgskötselområden och ledamöterna i 

Älgförvaltningsgruppen ( se deltagarförteckning ). 

 

1. Öppnande 

Seved Johansson hälsade välkommen till samråd. 

 

2. Val av funktionärer 

Till sekreterare valdes Olle Granath och till protokolljusterare valdes Elin Jonsson och 

Per-Olof Johansson. 

 

3. Dagordning 

Beslöts anta förslag till dagordning 

 

4. Uppföljning av jakten 2017/18 

Bill Nelson redogjorde för avskjutningsresultat. Konstaterades att uppsatta mål inte 

nåtts. 243 var tilldelade. 216 älgar fälldes. 55 procent var kalv. 47 procent av vuxna 

var tjur. Nyttjandegraden var 88,9 procent. Avskjutningen av kalv var längst från 

uppsatt mål. Noterades vidare att flera ÄSO hade mycket hög avskjutning av 

kronhjort ( se bilaga avskjutning per ÄSO och ÄFG ). 

De låga slaktvikterna på kalv och fjolingar diskuterades.  

 

5. Ny plan 2018-2020 

 

6. Johan Vistby informerade om älgförvaltningsplan för kommande tre år; 2018 -2020. 

Enligt förslaget ska det fällas 225 älgar per år de kommande åren varav 60 procent 

ska utgöras av kalv. Ett mål är att vinterstammen av vuxna älgar till 40 procent ska 

utgöras av tjur. 

 

7. Arbete med nya älgförvaltningsplaner 

Per-Åke Svensson redovisade en tidsplan med uppgifter om hur arbetet ska fortskrida 

under våren. Älgskötselområdena uppmanades att snarast sätta igång arbetet med 

nya älgskötselplaner. Planerna ska granskas av Älgförvaltningsgruppen och sedan 

sändas in till länsstyrelsen. Planerna från ÄSO önskas vara inlämnade till ÄFG i början 

av april.  Noterades att sista datum för komplettering av plan är 15 juni.  

 

8. ÄBIN -skadeläge och forderporgnos 

Lennart Weidinger. Skogsstyrelsen informerade om Äbin. Ny Äbin ska genomföras i 

vårt område våren 2018. Noterbart är att viltskador på tall är för höga och att de 

viktiga sk RASE växterna mfl är för hårt utnyttjade av viltet. Återbeskogning med tall 



på tallmark ökar. Röjning måste utföras med större hänsyn till att skapa foder till 

viltet än vad nu generellt skett.  Det totala betestrycket är för stort i förhållande till 

foderväxterna. Rådjur och hjort måste beskattas hårdare.  Positivt för viltet är att de 

senaste årens stora avverkningar kommer att medföra ökade foderytor framöver.  

 

9. Temadag kronvilt 2018-03-17 

Uppmanades deltagarna att rekrytera deltagare till temadagen om 

kronviltsförvaltning i Frödinge Bygdegård den 17 mars.  

 

10.  Diskuterades generellt olika frågor i samband med älgförvaltning. En gemensam 

uppfattning är att jakttrycket på rådjur och hjort måste öka om det ska finnas 

utrymme för en önskad älgstam.  

 

11. Mötet avslutas 

 

Seved Johansson förklarade mötet avslutat. 

 

 

 

Vid protokollet  

 

 

Olle Granath    

 

 

Justeras   

 

 

  Elin Jonsson   Per- Olof Johansson                     


